4th edition of the FIA ​​Karting Endurance Championship in preparation at Le Mans
Like last year, the Autombile Club de l’Ouest (ACO) has chosen to match the date of the 24-hour Karting with another very popular event, the 24-hour Trucks on the famous Bugatti circuit next to the kart track. This means that the FIA ​​Karting Endurance Championship and the penultimate round of the FIA European Truck Racing Championship FIA European Truck Racing Championship which will be held concomitantly in Le Mans (FRA) from 27th to 29th September 2019 can count on a large cumulative contingent of fans.
This year, the karts of the GP1 category competing for the FIA ​​Karting Endurance Champion title will use MG tyres for the first time, as the brand has won the FIA ​​call for tenders for endurance karting.
Factory Sodikart team defends its title
Crowned in 2018, the Sodikart team was the first time a manufacturer was represented on the top step of the podium. The French factory has decided to embark on the adventure again with a Sodi / TM Racing kart which will be driven by Anthony Abbasse and Bas Lammers, two big names in the international KZ category, as well as two rising stars, Adrien Renaudin, the FIA ​​Karting European Champion - KZ2 of 2018, and Jean Nomblot, whose talent is shining through during the major races.
The race is no foregone conclusion for the Nantes brand, as its team will face very experienced private teams, real specialists in the discipline. In particular "Rouen Espace Karting", the French team managed by Nicolas Scelles, victorious in 2018, this year will use a very well prepared Sodi / Iame in the hands of drivers with several victories in the 24 hours to their credit. Wintec, another French team led by Rodolphe Besnard using a Sodi / Vortex, is also very successful. The Kart Mag team and its legendary number 50 this year brings together a rejuvenated line-up driving a Tony Kart / Vortex under the direction of Thierry Hardouin. Finally the Czech Endurance Karting team led by Jaromir Badgar will again use a CRG / Iame.
The 34th edition of the 24 Hours Karting will have a total field of 27 teams thanks to karts in the GP2 category, which usually participate in the French Endurance Championship. The event will also feature a competition for 8-12 year olds from the FFSA Minime and Cadet categories in two 24-minute races. Lastly, historic karts will traditionally have their place in the 20,000 rpm formula.
Provisional Timetable of the FIA ​​Karting Endurance Championship
Thursday, 26th September
16:00 - 19:30: Free Practice
21:00 - 23:30: Free Night Practice
Friday, 27th September
08:30 - 10:30: Free Practice
13:50 - 14:20: Free Practice
15:25 - 15:35: Qualifying Practice Q4
16:05 - 16:15: Qualifying Practice Q3
17:00 - 17:10: Qualifying Practice Q2
17:40 - 17:50: Qualifying Practice Q1
Saturday, 28th September
09:00 - 09:30: Warm up
13:50 - 14:40: Grid layout and team presentation
15:00: Start of the 24Hrs
Sunday, 29th September
15:00: Finish of the 24Hrs and podiums
La 4e édition du Championnat d'Endurance FIA Karting se prépare au Mans
Comme l’an dernier, l'Automobile Club de l'Ouest (ACO) a choisi de faire coïncider la date des 24 heures Karting avec celle avec celle d’un évènement très populaire, les 24 heures Camions sur le fameux circuit Bugatti tout proche de la piste de karting. Ainsi, le Championnat d'Endurance FIA Karting et l’avant-dernière épreuve du Championnat d’Europe FIA de Camions de Compétition qui se dérouleront simultanément au Mans (FRA) du 27 au 29 septembre 2019 pourront compter sur une large audience cumulée auprès des passionnés.  
Cette année, les karts de la catégorie GP1 en lice pour le titre de Champion d’Endurance FIA Karting utiliseront pour la première fois des pneumatiques MG, la marque qui a remporté l’appel d’offres de la FIA pour l’endurance karting. 
L’équipe officielle Sodikart remet son titre en jeu 
Couronné en 2018, l’équipage Sodikart représentait pour la première un constructeur sur la plus haute marche du podium. L’usine française a décidé de tenter à nouveau l’aventure avec un kart Sodi/TM Racing qui sera piloté par Anthony Abbasse et Bas Lammers, deux grands noms de la catégorie KZ internationale ainsi que par deux valeurs montantes, Adrien Renaudin, le Champion d’Europe FIA Karting – KZ2 2018, et Jean Nomblot dont le talent s’affirme au fil des grandes courses.   
La partie ne s’annonce pas gagnée d’avance pour la marque nantaise, puisque son équipage devra affronter des teams privés très expérimentés, de véritables spécialistes de la discipline. Il s’agit en particulier de “Rouen Espace Karting“ , l’équipe française de Nicolas Scelles, victorieuse en 2018, qui alignera cette année un Sodi/Iame très bien préparé et confié aux mains de pilotes ayant plusieurs victoires aux 24 heures à leur actif. Il faudra également compter sur “Wintec“, autre équipe française menée par Rodolphe Besnard et son Sodi/Vortex, toujours très performante. L’équipe Kart Mag et son légendaire numéro 50 rassemble cette année sous la direction de Thierry Hardouin une formation rajeunie au volant d’un Tony Kart/Vortex. Enfin l’équipe Czech Endurance Karting menée par Jaromir Badgar prendra à nouveau le départ avec un kart CRG/Iame. 
Les 34e édition des 24 Heures Karting comportera un plateau total de 27 équipes grâce aux karts de la catégorie GP2 qui participent ordinairement au Championnat de France d’Endurance. La manifestation comprendra également une Compétition pour les jeunes de 8 à 12 ans des catégories FFSA Minime et Cadet disputée en deux Courses de 24 minutes. Enfin, les karts historiques auront traditionnellement leur place au sein de la formule 20 000 tours/minute. 
Horaire prévisionnel du Championnat FIA Karting d’Endurance
Jeudi 26 septembre
16h00 – 19h30 : Tests Libres
21h00 – 23h30 : Tests Libres de nuit
Vendredi 27 septembre
08h30 – 10h30 : Tests Libres
13h50 – 14h20 : Essais Libres
15h25 – 15h35 : Essais Qualificatifs Q4
16h05 – 16h15 : Essais Qualificatifs Q3
17h00 – 17h10 : Essais Qualificatifs Q2
17h40 – 17h50 : Essais Qualificatifs Q1
Samedi 28 septembre
09h00 – 09h30 : warm up
13h50 – 14h40 : mise en grille et présentation des équipages
15h00 : départ des 24 H 
Dimanche 29 septembre
15h00 : Arrivée des 24 H et podiums 
